
PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/09 
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 18 września  2009 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy. 

 
 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 1000  do godziny 1350. Obradom 
przewodniczyła Pani Iwona Pietras- Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                
w sesji  udział wzięło 12 radnych – nieobecny – radny Krzysztof Krupa, Andrzej Malec, 
Janusz Zasada   (  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 
Ponadto obecni byli, zaproszeni goście min. Poseł na Sejm RP Pan Mirosław Pawlak, Wójt 
Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, Marian Frankiewicz- Przewodniczący Komitetu 
Organizacyjnego Stowarzyszenia „Jędrzejowska Ryba”, kierownicy jednostek 
organizacyjnych gminy, sołtysi oraz inni zainteresowani obradami  ( listy obecności – 
załączniki Nr ,2,3,4, do protokołu).  
 
Przyjęty porządek obrad: 
 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6.   Interpelacje i zapytania. 
7.   Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- opinia Komisji Rewizyjnej, 
- dyskusja i głosowanie w sprawie. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
      a) zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok, 
      b) udzielenia przez Gminę Wodzisław poręczenia kredytu zaciągniętego przez Zakład  
          Usług Komunalnych w Wodzisławiu z przeznaczeniem na dokonanie zabudowy  
          samochodu Mercedes nową beczką asenizacyjną,  
      c) wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego  
         nieruchomości położonych w obrębie Brzezinki, 
     d) wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
          nieruchomości położonych w obrębie Lubcza, 
     e) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego  
          nieruchomości położonych w obrębie Nowa Olszówka, 
     f) wyrażenia zgody na dzierżawę powyżej lat trzech nieruchomości stanowiącej 
         własność Gminy Wodzisław, 
    g) przystąpienia Gminy Wodzisław do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Rybacka  
          „Jędrzejowska Ryba”.  
 9.  Sprawozdanie z realizacji Planu Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki Odpadami. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Sprawy różne.  
12. Zamknięcie obrad sesji. 
Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Dwudziestą ósmą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 
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Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 
Otwieram dwudziestą ósmą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  
 
 
Ad.2. Powołanie sekretarza obrad. 
 
 Na sekretarza obrad powołano radnego Jana Koziarę, jednogłośnie – 12 za,  w 
głosowaniu jawnym. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że  z powodu nieuwagi w porządku obrad 
pominięto punkt „Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu gminy za I półrocze 2009 
roku.” podpunkt: 
a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
b) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
c) dyskusja i głosowanie w sprawie. 
Dodała, że sprawozdanie było omawiane przez wszystkie stałe komisje Rady i należy je 
wprowadzić do porządku obrad. 
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono  do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych.  
Za uzupełnieniem   porządku radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za, w głosowaniu 
jawnym.  
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła uzupełnienie porządku obrad. Poinformowała, że 
sprawozdanie z realizacji budżetu za I półrocze 2009 roku  będzie omawiane w punkcie 7, 
przez co zmieni się numeracja pozostałych punktów porządku obrad.  
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po uzupełnieniu. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
Za przyjęciem   porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za w głosowaniu 
jawnym.  
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad.  
 
 Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras poinformowała zebranych, że do chwili 
rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu z 
sesji z dnia 29 lipca  2009 roku. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się 
jednogłośnie 12 za,    w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca  Rady Gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XXVII/09 z obrad sesji                   
z dnia 29 lipca 2009  roku. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                       
w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5  do protokołu) .  
Pytań ani uwag nie było. 
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Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych.  Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 
jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca   Rady Gminy stwierdziła przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy.  
 
Ad.6. Interpelacje i zapytania.  
 
 Pan Stanisław Zięba zgłosił, że droga w miejscowości Lubcza – Janów jest zbyt wąska 
co stwarza zagrożenie dla poruszających się tam pojazdów, zwłaszcza, że jest to trasa 
autokaru dowożącego dzieci do szkoły.  
 
 Radny Zbigniew Kaleta odnosząc się do sprawozdania Wójta Gminy zauważył, że nie 
było w nim informacji na temat planowanych zadań inwestycyjnych w Wodzisławiu. Wyraził 
opinię, że przesunięcie terminu budowy kanalizacji nie jest dobrym rozwiązaniem. Według 
niego nie ma pewności że gmina w nadchodzącym roku  pozyska środki pomocowe na ten 
cel.  Radny pytał: 
-  kiedy rozpoczną się prace związane z budową kompleksu sportowego i co w b.r. zostanie 
wykonane, 
- czy w Wodzisławiu, w godzinach porannych w okresie jesienno – zimowy-  tak jak było                   
w ubiegłych latach- będzie włączane oświetlenie uliczne. Poinformował, że wielu 
mieszkańców  w tych godzinach wyjeżdża z Wodzisławia  do pracy. Brak oświetlenia 
wpływa niekorzystnie na stan bezpieczeństwa,  
- czy w planowanym remoncie drogi powiatowej Wywła- Gajówka uwzględniono ulicę 
Żarnowską. 
Radny prosił o informacje na temat rewitalizacji Wodzisławia. 
 
 Radny Włodzimierz Siwiec zgłosił, że w miejscowości Lubcza, od kościoła w 
kierunku Węchadłowa nie świeci się oświetlenie uliczne. 
 
 Sołtys wsi Lubcza interweniował w sprawie poszerzenia pasa drogowego w jego 
miejscowości, przy remizie OSP. 
 
 Sołtys wsi Przewody pytał, kiedy będą czynne hydranty ppoż w jego miejscowości.  
 
Ad. 7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że przedmiotowe sprawozdanie, 
omawiane było na posiedzeniach stałych komisji Rady. 
 Skarbnik Gminy Pani Zdzisława Kowalska przedstawiła opinię  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach, która pozytywnie odniosła się do sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za I półrocze 2009 roku ( opinia stanowi załącznik Nr 6 do protokołu).  
Przewodnicząca  Komisji Rewizyjnej Pani Iwona Woźniak  przedstawiła opinię Komisji na 
temat wykonania budżetu, która to nie wniosła uwag ani zastrzeżeń i jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdanie  ( opinia Komisji stanowi załącznik Nr 
7 do protokołu).   
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowani w sprawie wyrażenia opinii na temat wykonania budżetu gminy za 
I półrocze 2009 roku. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za, w głosowaniu 
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jawnym.  
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła iż Rada Gminy pozytywnie, jednogłośnie, 
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku.  
 
Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała  przybyłego na sesję  Posła na Sejm RP pana 
Mirosława Pawlaka.  
Odnosząc się do omawianego punktu porządku obrad poinformowała, że przedmiotowe 
projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 
i otrzymały pozytywną opinię ( opinia komisji stanowi załącznik Nr 8 do protokołu). 
  
a) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok przedstawiła 
Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
Radny Artur Oleksiak podziękował panu Posłowi za pozyskanie 500tys zł. na zakup 
samochodu pożarniczego do OSP w Mierzawie. Radny prosił o pozyskanie środków na inne, 
ważne dla całej społeczności gminy potrzeby tj. zakup autokaru do dowozu dzieci. Zauważył, 
że środki na zakup samochodu pożarniczego zostały przeniesione z zadania „budowa 
kanalizacji dla Wodzisławia”. Rady prosił o podjęcie działań zmierzających do 
wcześniejszego pozyskania przez gminę środków pomocowych na w/w zadanie. 
Poseł na Sejm pan Mirosław Pawlak wyjaśnił, że w nadchodzącym roku planowana jest 
uroczystość 50- lecia istnienia OSP Mierzawa. Przekazanie nowego samochodu zwiększy 
rangę w/w uroczystości. Poinformował, że pozyskana kwota w wysokości 500 tys. zł.  
pochodzi z rezerwy Zarządu Wojewódzkiego OSP, na którą jest promesa Komendanta 
Głównego OSP oraz Ministerstwa Ochrony Środowiska. Ogólna wartość samochodu stanowi 
kwotę 600tys.zł.. Dlatego też zwrócono się do gminy o przekazanie brakującej sumy tj. 
100tys. zł. Dodał, że nie ma przeszkód aby pozyskać środki na inny cel np. zakup Gimbusa, 
czy inne ważne dla gminy zadania. Wracając do tematu zakupu nowego pojazdu wyjaśnił, że 
obecny samochód pożarniczy jaki jest w dyspozycji OSP Mierzawa zostanie przekazany do 
OSP Przewody. Kończąc wypowiedź zwrócił się do Rady o przekazanie środków i podjęcie 
przedłożonej uchwały. Zapewnił, że Zarząd Wojewódzki OSP w Kielcach będzie wspierał 
aktywnie działające jednostki.  
Radny Artur Oleksiak przedstawił protokół sporządzony przez PSP Jędrzejów na okoliczność 
przeprowadzenia pozorowanej akcji ratowniczej , według którego wynika, że w większości 
jednostek działających na terenie gminy nie było pełnego, wymaganego przepisami składu 
członków jednostek, gotowych do podjęcia działań. Wyraził opinię, że podejmując decyzję o 
zakupie nowego sprzętu należy mieć na uwadze czy będzie on wykorzystany.  
Poseł Mirosław Pawlak wyjaśnił, że powodem braku odpowiedniej liczby strażaków 
uczestniczących w akcjach jest ograniczenie wiekowe tj. w akcji może brać udział strażak do 
60 roku życia. Są jednostki OSP będące w systemie krajowym , w których z powodu 
ograniczeń wiekowych nie ma kierowców. Trwają prace nad zmianą przepisów dot.   
wydłużenia wieku o 5 lat.  Komendy wojewódzkie planują również wyposażenie członków 
OSP w GPS powiadamiających o podjęciu akcji ratowniczych. Odnosząc się do OSP 
Mierzawa wyjaśnił, że w najbliższym czasie w jednostce będzie 3 kierowców i w razie 
zagrożeń sprzęt będzie wykorzystywany.  
Radny Eugeniusz Jamrocha pytał, czy zapewnienie pana Posła dot. przekazania do OSP 
Krężoły samochodu wycofanego ze stanu Komendy Wojewódzkiej Policji jest aktualne.  
Pan Poseł zapewnił, że samochód zostanie przekazany. 
Pan Wiesław Kowalski przypomniał, że Rada Gminy wielokrotnie wspierała inicjatywny 
podejmowane przez OSP w Mierzawie np. współfinansowała budowę remizy strażackiej, 
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jednakże słowa podziękowania za to nigdy nie padły. Wyraził opinię, że są w gminie inne 
ważniejsze wydatki, i Rada Gminy powinna być zwolniona z obowiązku  przekazania 
środków. Stwierdził, że skoro  pan Poseł potrafił zdobyć 500tys. na zakup samochodu, to 
pozostałą kwotę też uda mu się pozyskać. Zwrócił uwagę na trudną sytuację w rolnictwie. 
Niska cena zboża wpłynie na wysokość podatków, co spowoduje niższe dochody własne z 
tytułu podatku rolnego.  
Pan Poseł zadeklarował pomoc w pozyskaniu środków na inne zadanie realizowane przez 
gminę. Poinformował, że Zarząd Województwa oprócz OSP Mierzawa wspomagał inne 
jednostki działające na terenie gminy. Odnosząc się do  sytuacji w rolnictwie stwierdził, że  
powodem kryzysu  jest wolny rynek  oraz nadprodukcja zboża w całej Europie. Powodem złej 
sytuacji  są także ograniczenia zawarte w  przepisach  unijnych,  które niekorzystnie 
wpływają na rozwój rolnictwa.  Zaproponował zorganizowanie spotkania rolników terenu 
gminy nie tylko z posłami ale również z przedstawicielami rządu.  
Sołtys wsi Lubcza pytał, dlaczego przy niskiej cenie zboża cena pieczywa jest tak wysoka. 
Pan Poseł wyjaśnił, że wysokie ceny żywności spowodowane są działalnością pośredników. 
Minister Rolnictwa podejmuje działania ograniczające ten  wpływ.  
Więcej pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/183/09 w sprawie 
zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok. 
 
Pan Poseł podziękował Radzie Gminy za jednomyślność w podjęciu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy również podziękowała za jednomyślność. Wyraziła nadzieję, że 
przełoży się ona na działalność pana Posła na rzecz Gminy. Następnie ogłosiła 15 min. 
przerwę.  
Obrady opuścił radny Piotr Byszewski oraz radny Eugeniusz Jamrocha.  
 
b) projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Wodzisław poręczenia kredytu 
zaciągniętego przez Zakład Usług Komunalnych w Wodzisławiu z przeznaczeniem na 
dokonanie zabudowy samochodu Mercedes nową beczką asenizacyjną, przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 10 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 10 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/184/09 w sprawie 
udzielenia przez Gminę Wodzisław poręczenia kredytu zaciągniętego przez Zakład Usług 
Komunalnych w Wodzisławiu z przeznaczeniem na dokonanie zabudowy samochodu 
Mercedes nową beczką asenizacyjną. 
 
c) projekt uchwały w sprawie  wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonych w obrębie Brzezinki ( działka Nr 214 o pow. 
0,1300ha.), przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu).  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 10 za, w głosowaniu jawnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/185/09 w sprawie 
wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonych w obrębie Brzezinki. 
          
d) projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonych w obrębie Lubcza, ( działka Nr 360 o pow. 
0,1460ha.), przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 12 do 
protokołu).  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 10 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/186/09 w sprawie 
wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonych w obrębie Lubcza. 
 
e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonych w obrębie Nowa Olszówka, ( działka Nr 217/1 i 
217/2 o łącznej  pow. 0,4500ha.), przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 10 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/187/09 w sprawie 
wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonych w obrębie Nowa Olszówka. 
 
 
f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę powyżej lat trzech nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Wodzisław, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
stanowi załącznik Nr 14 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 10 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVIII/188/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na dzierżawę powyżej lat trzech nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Wodzisław. 
 
g) projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wodzisław do Stowarzyszenia – Lokalna 
Grupa Rybacka  „Jędrzejowska Ryba”, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
stanowi załącznik Nr 15 do protokołu).  
Głos zabrał pan Marian Frankiewicz- Przewodniczący Komitetu Organizacyjnego 
Stowarzyszenia LGR „Jędrzejowska Ryba”. Poinformował, że sektor rybactwa śródlądowego  
doczekał się regulacji prawnych umożliwiających pozyskanie środków unijnych. Rozpoczęła 
się procedura akcesyjna. Warunkiem pozyskania środków jest utworzenie stowarzyszenia 
skupiającego  samorządy oraz podmioty zajmujące się hodowlą ryb. Uczestnictwo 
samorządów jest wskazane, gdyż jest to warunek pozyskania środków przez gospodarstwa 
hodowlane z ich terenu. Stowarzyszenie w I etapie opracuje program rozwoju rybołówstwa 
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dla obszaru który reprezentuje, a następnie złoży wniosek o akcesję środków. Dodał, ze na 
terenie województwa świętokrzyskiego utworzone zostaną  3 stowarzyszenia.  
Radny Artur Oleksiak pytał, jak wysoka będzie składka członkowska. 
Pan Marian Frankiewicz wyjaśnił, że dla samorządów składka roczna będzie wynosić 200zł. 
Dodał, że w przypadku odrzucenia wniosku o  pozyskanie środków stowarzyszenie zostanie 
rozwiązane. W przypadku gdy wniosek zostanie przyjęty, akcesja środków będzie 
przyśpieszona. Związane to jest z opóźnieniami przyjęcia dyrektyw, które zostały podpisane o 
3 lata za późno-  program działa od 2007 roku.  
Radny Zbigniew Kaleta wyraził opinię, że aby pozyskać środki należy zakładać 
stowarzyszenia. Gmina należy do LGD „ Ziemia Jędrzejowska – Gryf”, i nie jest pewne , że 
środki zostaną przyznane. Pytał, co z kołami wędkarskimi.  
Pan Witold Madetko pytał, czy koło wędkarskie może przystąpić do stowarzyszenia i czy są 
gwarancje, że środki zostaną przyznane. Poinformował, że koło w Wodzisławiu dzierżawi od 
gminy zalew. Ze składek członkowskich pokrywane są koszty utrzymania zbiornika oraz 
kupowany jest narybek.  
Pan Marian Frankiewicz wyjaśnił, że koło może wstąpić do stowarzyszenia. Przyznane środki 
będzie można wykorzystać na rozwój infrastruktury wokół zbiornika. Można pozyskać 
dofinansowanie do zadań inwestycyjnych w wysokości od 60 do 80%.  
Wójt gminy wyjaśnił, że warunkiem pozyskania środków na rozwój rybołówstwa 
śródlądowego jest założenie stowarzyszenia, opracowanie strategii oraz złożenie wniosku. 
Wnioski będą rozpatrywane w skali kraju, a nie jak przypuszczano w skali województwa. Jest 
to ryzyko, że wniosek może zostać odrzucony, ale nie należy odrzucać danej szansy. Dodał, 
że wszystkie gminy powiatu podjęły uchwały o przystąpieniu do stowarzyszenia. Dlatego 
gmina Wodzisław nie powinna być odosobniona. Z pozyskanych środków można 
zmodernizować zalew w Wodzisławiu czy stawy na Łanach, których właścicielem jest Polski 
Związek Wędkarski. 
Radny Artur Oleksiak stwierdził, że gmina nie posiada własnych środków na dodatkowe 
inwestycje.  Pytał, skąd będą pochodzić środki na utrzymanie zarządu stowarzyszenia. 
Pan Marian Frankiewicz wyjaśnił, że środki będą pochodzić z pozyskanych środków. 
Więcej pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 10 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 9 za, 1 przeciw,                           
w głosowaniu jawnym.  
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, iż większością głosów uchwała Nr XXVIII/189/09      
w sprawie przystąpienia Gminy Wodzisław do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Rybacka  
„Jędrzejowska Ryba”, została przyjęta.  
 
Ad. 9.   Sprawozdanie z realizacji Planu Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki 
Odpadami. 
  
Sprawozdanie z realizacji Planu Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki Odpadami 
przedstawiła referent d.s. ochrony środowiska pani Małgorzata Biedra ( sprawozdanie stanowi 
załącznik Nr 16 do protokołu).  
  Przewodnicząca Rady Gminy pytała, czy gmina podejmuje działania związane                         
z pozyskaniem środków na dofinansowanie przez mieszkańców zakupu kolektorów 
słonecznych,  jaki jest termin wyposażenia posesji w pojemniki na odpady stałe oraz  
podpisania umów na wywóz nieczystości płynnych.  

Odnośnie dofinansowania zakupu kolektorów słonecznych Wójt wyjaśnił, że jest 
możliwość składania indywidualnych wniosków bezpośrednio do Wojewódzkiego Funduszu 
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Ochrony Środowiska.  
W sprawie odbioru nieczystości stałych i ciekłych referent d.s. ochrony środowiska 

poinformowała, że mieszkańcy powinni niezwłocznie dopełnić wszelkich obowiązków z tym 
związanych.  

Radna Zofia Jędrzczyk pytała, jak długo się czeka na dostarczenie kosza przez Zakład 
Usług Komunalnych. Dodała, że wielu mieszkańców skarży się na opieszałość zakładu.  

Sołtysi również zgłosili potrzebę dostarczenia koszy do zgłoszonych posesji. 
 
Radny Artur Oleksiak zaproponował, aby w/w sprawę rozstrzygnąć po sesji. 
 
Radny Zbigniew Kaleta zauważył, że w sprawozdaniu przedstawiono informację dot. 

zlikwidowania dzikich wysypisk śmieci. Zgłosił, że są nowe składowiska odpadów np. w 
miejscowości Przyłęczek.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził,  że pomimo likwidacji wysypisk, śmieci są nadal 
wywożone w te same miejsca. Aby temu zapobiegać należy zagospodarować w/w tereny.   

Radny Zbigniew Kaleta poinformował, że mieszkańcy korzystający z ujęcia wody w 
Niegosławicach skarżą się, że woda ponownie została zanieczyszczona. Radny apelował o 
bardziej skuteczne informowanie mieszkańców o chlorowaniu wody. Poruszył również temat 
remontu sieci hydrantowych. Pytał kiedy wykonane zostaną zalecenia PSP, których termin 
wykonania upłyną z dnie 30 września 2008 roku.  

Dyrektor ZUK wyjaśniał, że już  woda spełnia wymogi. Zapewniła, że informacja                  
o chlorowaniu wody była prawidłowo   podana do publicznej wiadomości. Odnośnie remontu 
sieci hydrantowej poinformowała, że wymieniono 12 hydrantów. Pomalowano hydranty 
wschodniej części gminy. Z powodu kradzieży, nakrętki do hydrantów przechowywane są w 
zakładzie.  

Rady Zbigniew Kaleta stwierdził, że bez zasów i nakrętek nie można korzystać z 
hydrantów..  

 
Sołtys wsi Przewody zauważył, że należy sprawdzić ile tak naprawdę jest czynnych 
hydrantów.  
Więcej pytań ani uwag nie było. 
 
Ad.  10.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 

Wójt odnosząc się do poruszonego tematu dot. zaopatrzenia posesji w kosze 
poinformował, że sprawa ta była omawiana na ostatniej naradzie sołtysów. Wykaz 
miejscowości z których mieszkańcy są zainteresowani świadczeniem usług przez ZUK został 
już przekazany. 
Odnośnie zgłoszenia: 
-  dot. drogi Lubcza- Janów wyjaśnił, że droga została naprawiona. Nie planowano poszerzać 
pasa drogowego gdyż dzieci miały być dowożone przez bus. Wykonawca zlecenia pan Skóra 
dowozi dzieci autokarem, co jest niezgodne z podpisana umową. Zapewnił, że wyjaśni 
sprawę, jak również pas drogowy zostanie odtworzony.  
- dot. odtworzenia pasa drogowego w miejscowości Lubcza przy remizie OSP stwierdził, że 
droga jest przejezdna. 
 
Odnośnie zapytania radnego Zbigniewa Kalety dot. inwestycji w Wodzisławiu wyjaśnił, że : 
-  rozpoczęcie prac związanych z budową kompleksu sportowego zostało przesunięte w czasie 
z powodu 2 odwołań złożonych przez mieszkańców Wodzisławia. Wojewoda świętokrzyski 
utrzymał decyzje w mocy, jednakże ze względów proceduralnych podpisanie umowy z 
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wykonawca nastąpi dopiero w dniu dzisiejszym. Natomiast przekazanie placu budowy nastąpi 
w poniedziałek,  
- wydłuża się w czasie opracowanie dokumentacji projektowej dot. rewitalizacji Wodzisławia. 
Były trudności ze znalezieniem  wykonawcy dokumentacji projektowej ulicy Jędrzejowskiej  
i Kościelnej. Dziś projektant przekaże ofertę, ale dokumentacja zostanie sporządzona za 
wyższą niż przewidywano stawkę, 
- zadanie związane z rozbudową sieci kanalizacyjnej Wodzisławia, na którą złożono wniosek 
o pozyskanie środków unijnych  jest na liście rezerwowej, w związku z powyższym realizacja 
zadania została przesunięta na 2010 rok. Dodał, że procedura związana ze składaniem 
wniosku jest bardzo skomplikowana. Nie ma pozwolenia na rozbudowę sieci kanalizacyjnej. 
Natomiast na modernizację oczyszczalni ścieków pozwolenie zostanie 1 października. W b.r. 
planuje się wymienić sieć wodociągową północnej strony rynku, na ulicy Wodnej, Ariańskiej 
i Sportowej. Są to najstarsze, żeliwne  odcinki sieci. Wykonanie w/w zadania nie wymaga 
zezwolenia, jedynie zgłoszenia. Obecnie kończy się kompletowanie dokumentacji wodociągu 
Podlesie. W dniu 15 października ogłoszony zostanie przetarg na budowę wodociągu 
Brzeście, 
-  odnośnie oświetlenia ulicznego wyjaśnił, że jego wyłączanie jest formą oszczędności. 
Dlatego też nie należy wyróżniać  mieszkańców Wodzisławia.  
Radny Zbigniew Kaleta poinformował, że w sprawie włączenia oświetlenia w godzinach 
porannych składane były wnioski komisji,  interwencje mieszkańców Wodzisławia, a także 
osób z ościennych miejscowości dojeżdżających do pracy . Dodał, że w poprzednich latach 
oświetlenie było włączane.  
Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnego zaproponował, aby włączyć oświetlenie tylko w 
Wodzisławiu. Apelował o zgłaszanie wszelkich awarii, zwłaszcza w miejscowościach gdzie 
oświetlenie jest włączone poza ustalonymi godzinami. 
W sprawie zapytania dot. modernizacji drogi Wywła – Gajówka wyjaśnił, że powiat 
przeprowadził dwa przetargi, jednakże z powodu wysokich cen zostały one  unieważnione. W 
najbliższym czasie przeprowadzony zostanie wybór ofert.  
Radny Zbigniew Kaleta pytał, czy modernizacja dotyczy również ulicy Żarnowskiej. 
Wójt wyjaśnił, że ulica Żarnowska nie jest odcinkiem drogi Wywła – Gajówka. Aby 
przeprowadzić remont w/w ulicy gmina wspólnie z powiatem może starać się o środki z 
programu „Odnowa wsi”.  
 

W sprawie zgłoszenia radnego Włodzimierza Siwca zapewnił, że oświetlenie w 
miejscowości Lubcza zostanie sprawdzone. 

 
Odnośnie zgłoszenia sołtysa wsi Lubcza dot. poszerzenia  pasa drogi przy remizie 

OSP w kierunku Ewcina zapewnił, że droga zostanie zmierzona. Poinformował, że w ramach 
środków powodziowych można pozyskać 50% dofinansowania na remont w/w drogi.  
 
Ad. 11 Sprawy różne.  
 
 Pan Witold Madetko, przedstawiciel Towarzystwa Przyjaciół Wodzisławia 
poinformował, że w miejscowości Kowal założono Stowarzyszenie Miast Króla Kazimierza 
Wielkiego. Do grona w/w miast zalicza się również Wodzisław. Zachęcił władze gminy 
podjęcia decyzji o wstąpieniu do stowarzyszenia. Dodał, że roczna składka członkowska 
wynosi 1.000zł. Wyraził opinię, że będzie to forma promocji gminy.  
 
 Sołtys wsi Stara Olszówka stwierdził, że wielu sołtysów wcześniej opuszcza obrady. 
Zaproponował aby za nieobecność potrącać wyższe kwoty. 
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Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 
podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła obrady wypowiadając formułę –„ 
Wysoka Rado! – zamykam dwudziestą ósmą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 
kadencji”. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
           Protokolant           Sekretarz obrad               Przewodniczący Rady Gminy 
   
 / Aleksandra Adamska   /             / Jan Koziara  /                       /  Iwona Pietras / 
 
 
 


